

# HKSSPA SCIOULOFY

本期焦點:

## HKSSPA成功加入 (M) 型(A)

五六月校際比賽回顧





## HKSSPA 成功加入WESPA



Hong Kong Student Scrabble Players Association 已成功加入世界英語Scrabble 玩家協會(WESPA),成為獲國際承認代表香港的Scrabble協會!

由於HKSSPA是WESPA的會員,香港獲得10席世界青年Scrabble大賽(WYSC) 2015的席位。我們將派香港學生出戰此項於澳洲舉行的世界Scrabble盛事,為香港 爭光;是次將會是歷史上首次有香港代表出戰世界青年Scrabble大賽!香港的資格 賽將於7月18日在香港管理專業協會羅桂祥中學舉行。

此外,香港亦獲得1席世界Scrabble大賽的席位。我們將於8月8日至8月9日在香港大學舉行資格賽,決定香港的代表。這會是自1995年後,20年來再次有香港人參與世界Scrabble大賽!

未來,HKSSPA將會重組架構,並改名為Hong Kong Scrabble Players Association,在新學年為香港Scrabble界帶來更新氣象!

#### **HKSSPA** joins WESPA

Hong Kong Student Scrabble Players Association has recently joined the World English-Language Scrabble Players Association (WESPA), as a representative of the Hong Kong to international Scrabble events. This progression has granted Hong Kong 10 seats in the World Youth Scrabble Competition (WYSC) 2015. We will be sending our students to this world-renowned Scrabble event to be staged in Australia. This will be the first time for Hong Kong representatives to play in the Competition in history! The qualifier will be held on 18th July, 2015 at HKMA K S Lo College.

Furthermore, we have also secured a seat in the WESPA Championship 2015. To select our representative, we will be holding a two-day qualifier on 8th ?9th August, 2015 at the University of Hong Kong. Hong Kong will once again have a delegate to join the event since 1995.

In the near future, HKSSPA will go through a reform to extend its involvement from students to the general public, and transform into Hong Kong Scrabble Players Association, which will bring new impulse to the local Scrabble field!



#### 聖米迦勒奪冠

HKSSPA於5月16日舉辦了全港校際Scrabble大賽的小學組比賽,得到全港8所小學共36位學生參加。 比賽首兩輪以小組形式進行,後兩輪則為淘汰賽。團體獎項方面,比賽設有冠亞季軍;至於個人獎項,則有High Word、High Game、Bingo Machine及Most Valuable Players。

經過一整天激烈的比賽後,聖公會聖米迦勒小學勇奪冠軍,獲得香港小學Scrabble界的最高榮譽。循道小學奪得亞軍,季軍則由浸信會沙田圍呂明才小學奪得。聖公會聖米迦勒小學的張葆晉同學更包辦4個個人獎項(High Word、High Game、Bingo Machine及Most Valuable Player),實現個人大滿貫!我們更獲Mattel贊助兩盒Scrabble,頒予第四名和第五名的學校,鼓勵他們繼續努力!

#### St. Michael's Primary School wins the Inter-School Scrabble Championship in the Primary Category

The Primary Category of the Inter-school Scrabble Championship was held by HKSSPA on 16th May, 2015. A total of 36 students from 8 primary schools from all around Hong Kong participated in it. The first two rounds were in group format, and the latter two in knockout format. School prizes would be given to the first three teams, and individuals would be awarded High Word, High Game, Bingo Machine and Most Valuable Player prizes.

After a day of fierce competition, SKH St. Michael's Primary School won the championship, obtaining the highest honour in the Hong Kong primary school Scrabble circle. Methodist School and Baptist (Sha Tin Wai) Lui Ming Choi Primary School won the first and second runner-ups respectively. Coty Cheung Po Chun from SKH St. Michael Primary School even obtained as many as four individual awards, High Word, High Game, Bingo Machine and Most Valuable Player!

Mattel also sponsored two boxes of Scrabble sets, which were awarded to the fourth and fifth schools.



HKSSPA於5月23日舉辦了全港校際Scrabble大賽的中學組初賽,吸引了全港13所中學共55位學生參加。比賽共有4輪,採用瑞士制隊伍排名的模式。首12名完成賽事的學校可晉身於7月11日舉行的決賽。排名較好的學校會在決賽得到較好的分組,因此學生們都努力作賽,爭取決賽資格及好的名次。

經過一番龍爭虎鬥後,順德聯誼總會梁銶琚中學以4個隊伍勝仗得到首名出線,香港管理專業協會羅 桂祥中學則以次名出線,以第3名出線的為南屯門官立中學。

12間晉身決賽的學校將於7月11日爭奪金盃及銀盃冠亞季殿軍和銅盃獎項·爭取香港Scrabble界的最高榮譽!

### Leung Kau Kui College progressed to the Final of the Inter-School Scrabble Championship in the Secondary Category as Heat winner

The Heat of the Secondary Category of the Inter-school Scrabble Championship was held by HKSSPA on 23rd May, 2015. A total of 55 students from 13 secondary schools from all around Hong Kong participated in it. There are 4 rounds in total, with team basis Swiss system as the format of play. The first 12 schools in the final ranking will progress to the Final on 11th July. As the better-ranked schools have a better seeding in the Final, all schools did their best to fight for a place in the final as well as a better seeding.

After a fierce competition, STFA Leung Kau Kui College finished 1st in the Heat with 4 school wins, followed by HKMA K S Lo College, while South Tuen Mun Government Secondary School finished 3rd.

The 12 progressed schools will fight for the 9 school prizes on 11th July, especially the Gold Cup Champion, the highest honour in the Hong Kong secondary school Scrabble circle!



### 張祝珊蒙民偉奪冠

中華基督教會蒙民偉書院於6月27日舉行了第六屆校際Scrabble比賽,得到10所學校共64名中學生參加。比賽分為初中組及高中組,採用瑞士制個人排名的模式。學校的最終排名則由最佳成績3位隊員的勝利場數決定,若果相同便以總分差高低決定。比賽設學校及個人冠亞季軍獎項。

經過5輪的激烈比賽後,實力超班的張祝珊英文中學在初中組以最佳成績3位隊員15勝的佳績奪冠, 比奪得亞軍的聖公會曾肇添中學多了5勝;主隊蒙民偉書院則以最佳成績3位隊員11勝及 + 1040分差 在高中組稱皇,緊貼在後的香港管理專業協會羅桂祥中學同樣得到11勝,可是分差只得 + 592,只能 屈居亞軍。

### Cheung Chuk Shan College and Mong Man Wai College crowned Champions in Mong Man Wai Inter-School Tournament

On 27th June, 2015, CCC Mong Man Wai College organised the 6th Inter-School Scrabble Tournament (2015), attracting 64 students from 10 secondary schools to join. The competition was divided to the Junior Category and Senior Category, with individual basis Swiss system as the format of play. Prizes included Champion, 1st Runner-up and 2nd Runner-up for schools and individuals.

After 5 rounds, Cheung Chuk Shan College got the Champion in the Junior Category with 15 individual wins (best 3 individuals), 5 more individual wins than the 1st Runner-up, SKH Tsang Shiu Tim Secondary School. The home team, CCC Mong Man Wai College got the Champions in the Senior Category with 11 wins and spread of +1040; the 1st Runner-up, HKMA K S Lo College also got 11 wins but only with a spread of +592.



#### 聖米迦勒主場賽事

#### 主隊兩天奪三冠

聖公會聖米迦勒小學於5月2日舉行了「聖米迦勒盃」聯校Scrabble邀請賽,得到9 所中小學近80位學生參加。比賽分為初中組及高中組,採用瑞士制個人排名的模式。學校的最終排名則由最佳成績3位隊員的勝利場數決定,若果相同便以總分差 高低決定。比賽設學校及個人冠亞季軍獎項。當天亦有供校友和老師參與的公開組。

經過4輪的比賽後,主隊聖米迦勒小學在初中組勇奪冠軍,而聖米迦勒小學校友隊也在高中組奪冠。公開組的冠軍則由聖米迦勒小學和皇仁書院校友曾中鼎奪得。

5月9日,Hong Kong Crossword Club在聖米迦勒小學舉行了供小學參加的Inter-School Scrabble Challenge 2015,最終亦是由聖米迦勒小學奪得金盃冠軍,令他們在兩天奪得了3個冠軍。

#### 3 trophies in 2 days for St. Michael's at their home court

On 2nd May, 2015, SKH St. Michael's Primary School organised the St Michael's Invitational Scrabble Championship 2015, attracting nearly 80 students from 9 primary and secondary schools to join. The competition was divided to the Junior Category and Senior Category, with individual basis Swiss system as the format of play. Prizes included Champion, 1st Runner-up and 2nd Runner-up for schools and individuals. There was also an Open Category for alumni and teachers to compete.

After 4 tough rounds, St. Michael's Primary School got the Champion in the Junior Category. Their alumni team also got the Champion of the Senior Category. The Champion of Open Category goes to Johnson Tsang, alumnus of St. Michael's Primary School and Queen's College.

One week later, the Hong Kong Crossword Club organised the Inter-School Scrabble Challenge 2015 for primary schools, in which St. Michael's was crowned the Champion again.



## 沙田區中學邀請賽 主隊曾肇添中學衛冕冠軍

聖公會曾肇添中學於5月2日舉辦了第二屆沙田區中學Scrabble邀請賽,獲9所沙田區的中學共48位學生參加。比賽以隊際形式進行,首三輪為循環賽,尾兩輪為淘汰賽。比賽設金銀銅盃冠亞軍獎項和個人獎項。

經過5輪比賽後,主隊曾肇添中學奪得金盃冠軍,亞軍則由香港中文大學校友會聯會陳震夏中學奪得。銀盃冠軍為聖羅撒書院,亞軍則為沙田循道衛理中學。銅盃冠軍則由五旬節林漢光中學奪得,亞軍為沙田蘇浙公學。全場唯一一位5場全勝的參賽者為陳震夏中學的譚博軒同學,他同時以6個Bingo奪得Bingo Machine獎項。

#### SKH Tsang Shiu Tim Secondary School crowned Shatin Champions

On 2nd May, 2015, SKH Tsang Shiu Tim Secondary School organised the 2nd Invitational Scrabble Competition for schools in Shatin, attracting 48 students from 9 Shatin secondary schools to join. The competition was team-based with first 3 rounds of round-robin and later 2 knockout rounds. Prizes included Gold, Silver and Bronze Cup Champion and 1st Runner-up, and other individual titles.

After 5 rounds, SKH Tsang Shiu Tim Secondary School was crowned the Gold Cup Champion, while CUHKFAA Chan Chun Ha Secondary School got the Gold Cup 1st Runner-up. The Silver Cup Champion was St. Rose of Lima's College, while Sha Tin Methodist College got the Silver Cup 1st Runner-up. The Bronze Cup Champion and 1st Runner-up goes to Pentecostal Lam Hon Kwong School and Kiangsu-Chekiang College (Shatin) respectively. Notably, Tam Pok Hin from Chan Chun Ha Secondary School was the only competitor with 5 wins; he also got the Bingo Machine with 6 Bingos.

